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Аб’явА
•	 Каб	 атрымліваць	

кожны	 нумар	 газеты	
«Гасцінец»	 паведаміце	
рэдакцыі	 аб	 гэтым	 –	
зрабіце	 бесплатную	
падпіску.	 Калі	 ўжо	 не	 жа-
даеце	 атрымліваць	 вы-
данне,	то	 патэлефануйце	
у	рэдакцыю.

•	 Рэдакцыя	“Гасцінец”	
змяшчае	 бясплатныя	
абвесткі	 чытачоў	 выдан-
ня.	 Дзеля	 размяшчэння	
абвесткі	патэлефануйце	ў	
рэдакцыю.

•	 Калі	 парушаны	
вашы	 правы	 спажыўца,	
працаўніка,	 то	 даем	
эфектыўныя	 парады	 па	
абароне	права	і	пошуку	бя-
сплатных	юрыстаў.	Звяр-
тайцеся	на	адрас:	Гарадок,	
вул.	 Галіцкага	 д.16	 кв.2	 ў	
кожны	 аўторак	 і	 чацвер	 з	
16	да	18,	або	на	тэлефоны	
газеты	«Гасцінец».

•	 Жадаючыя	 атры-
маць	 у	 карыстанне	
беларускія	 кнігі,	 часопісы	
або	 іх	 набыць	 звяртайце-
ся	 на	 адрас:	 Гарадок,	 вул.	
Галіцкага	д.16	кв.2	ў	кожны	
аўторак	і	чацвер	з	16	да	18,	
або	 на	тэлефоны	 газеты	
«Гасцінец».

•	 Рэдакцыя	 запрашае	
да	супрацоўніцтва	неабы-
якавых	 грамадзян.	 Вашы	
навіны,	 паведамленні	 –	
нашая	 падзяка.	 Словам,	
сувенірам.

Інфармацыйная культурна-грамадская газета Гарадоччыны 
Цытата нумара:

Як у чалавека, так і 
ў дзяржавы, цяжэй 
за ўсё хвароба, якая 
пачынаецца з галавы.

Пліні Малодшы.
Ня бойся!

Па выніках галасавання і 
падліку галасоў на Гагарынскім 
выбарчым участку №5 Леанід 
Гаравы зарэгістраваў тры 
акты аб парушэнні выбарчага 
заканадаўства, пры гэтым камісія 
фактычна здзейсніла падроб-
ку дакументаў аб галасаванні, 
а таксама аб падліку галасоў. 
Падлік галасоў быў закрыты, як 
для мясцовых назіральнікаў, так і 
для назіральнікаў ад АБСЕ і СНД. 
Скаргі пададзеныя  Леанідам 
Гаравы, праваабаронцам, да-
веранай асобай кандыдата ў 
Прэзідэнты Рэспублікі Беларусь 
Алеся Міхалевіча, у дзяржаўныя 
органы Цэнтрвыбаркам, пра-

куратура Гарадоцкага раёна 
разгледзілі фармальна без вы-
канання патрабаванняў бе-
ларускага заканадаўства аб 
зваротах грамадзян. Наогул, пра-
курор Гарадоцкага раёна Юры 
Шыпалаў адмовіўся разглядаць 
скаргу назіральніка аб складзе 
крымінальнага злачынства ў дзе-
яннях Гагарынскай участковай 
камісіі, накіраваўшы яе да Гара-
доцкай раённай камісіі.

Дзеянні пракурора Гарадоцкага 
раёна Леанід Гаравы меў намер 
абскардзіць у судзе Гарадоцка-
га раёна, але яго скаргу стар-
шыня суда Аляксандр Ляшковіч 
адмовіўся разглядаць. Пасля гэта-

га праваабаронца накіраваў скар-
гу ў Віцебскі абласны суд, а наконт 
адмовы пракурора Ю. Шыпалава 
прадставіць адказ на дзяржаўнай 
беларускай мове звярнуўся ў пра-
куратуру Віцебскай вобласці.

Усе атрыманыя праваабаронцам  
фармальныя адпіскі з дзяржаўных 
арганізацый сведчаць, што гэтыя 
арганізацыі не трымаюцца літары 
закона, а дзейнічаюць як органы, 
якія залежаць ад вертыкальнага 
слупа ўлады – выканаўчых струк-
тур. Ды і самі камісіі, створаныя 
вертыкаллю арыентаваны на яе 
ўказанні, а не выкананне нормаў 
беларускага заканадаўства. 

У гэтай сітуацыі нормы права 

адпрачываюць, а дзейнічаюць 
каманды зверху, дзейнічае тэле-
фоннае права. Гэта было яскрава 
прадэманстравана пры загад-
зе кіраўніка краіны распачаць 
справу аб «масавых беспарад-
ках» 19 снежня ў сталіцы, калі 
адбылося масавае збіццё і за-
трыманне, як мірных грамадзян, 
так і кандыдатаў у Прэзідэнты 
Рэспублікі Беларусь. Уладны 
сцэнар гэтай выбарчай кампаніі 
засведчыў, што пры дзеючым 
кіраўніке краіны спадзявацца на 
свабодныя і дэмакратычныя вы-
бары не даводзіцца.

Л. Антонаў.

С в А б од у  з А к Л А д н і к А М !
Прэзідэнская кампанія завяр-

шылася брутальным разгонам 
мірнага пратэсту грамадзян су-
праць фальсіфікацыі вынікаў 
падліку галасоў, а таксама маса-
вым зняволеннем кандыдатаў у 
прэзідэнты ў вязніцу КДБ. Такое 
завяршэнне выбарчай кампаніі 
не было ні ў воднай краіне свету, 
каб рэжым кідаў за краты дзею-
чых кандыдатаў яшчэ да абвяш-
чэння вынікаў кампаніі. 

Палітолагі далі свае ацэнкі 
гэтых неадэкватных дзеянняў 
кіраўніка краіны, які ўзяў на 
сябе адказнасць за крывавыя 
снежаньскія падзеі. Сярод гэтых 
ацэнак галоўная ў тым, што пе-
раможца, які чэсна набірае 80% 
галасоў ніколі не будзе дубінкамі 
збіваць сваіх апанентаў на ва-
чах усяго свету. Праўда палягае 
у тым, што гэтых намаляваных 
лічбаў не было ў бюлетэнях, якія 
павінны былі б лічыць камісіі, а не 
рабіць з імі маніпуляцыі на вачах 
нацыянальных і міжнародных 
назіральнікаў. Праўда паля-
гае у тым, што 20 снежня дзею-
чыя кандыдаты ў прэзідэнты 
запатрабавалі б перападліку 
галасоў і правядзення другога 
туру выбараў. І пры адкрытым, га-
лосным падліку галасоў адкрыла-
ся б рэальная карціна народнага 
волевыяўлення.

Дзеля таго, каб пазбегнуць 
гэтай працэдуры перападліку 
галасоў і другога туру выбараў 
і быў арганізаваны крывавы 
разгон мірных дэманстрантаў і 
затрыманні дзеючых  кандыдатаў 
з іх даверанымі асобамі, а так-
сама пазаіцыйных лідэраў. 
Разлік па саўковаму просты 
– пры знаходжанні за кратамі 
кандыдатаў у прэзідэнты, 
актывістаў іх выбарчых  штабоў, 
соцен простых выбаршчыкаў, якія 
скарысталіся сваім канстытуцый-
ным правам, грамадскасці  ўжо 
будзе не да перападліку галасоў і 
другога туру выбараў. Тым больш 
тады, калі моцна збілі Уладзіміра 
Някляева, а потым выкралі з 
бальніцы і пакінулі больш чым 
на тыдзень у невядомасці краіну, 
што з ім у рэальнасці адбылося.

Адначасова з гэтым па краіне 
распачалася кампанія паляван-
ня на актывістаў з ператрусамі 
і допытамі супрацоўнікамі КДБ. 
Справацыраваныя хуліганскія 
дзеянні па біццю шкла “адзіны 
палітык” краіны кваліфіцыраваў, 
як масавыя беспарадкі, а потым 
пачаў гаварыць  і пра дзяржаўны 
пераварот. Незалежныя юрысты 
краіны і міжнародных структураў 
кваліфікуюць дзеянні рэжыму, як 
не сумяшчальныя з міжнародным 
правам, як маючы ярка выражаны 

палітычны падтэкст.
Еўрапейскія краіны, ЗША  

аднавілі замарожаныя санкцыі 
супраць беларускіх уладаў, жор-
стка патрабуючы вызвалення 
ўсіх закладнікаў рэжыму. Пад 
міжнародным ціскам улады 
пайшлі на змены мераў утрыман-
ня асобных вязняў і выпусцілі з 
вязьніцы КДБ пад хатні арышт. 

Далейшыя дзеянні ўладаў 
відавочны. Рэжым да апошняга 
будзе весці гандаль з Захадам за 
палітычных закладнікаў. Адбудуц-
ца палітычныя судовыя працэсы 
па сфабрікаваных справах аб ма-
савых беспарадках. Пры гэтым 
нормы права будуць адпачываць, 
а палітычныя закладнікі атрыма-
юць розныя тэрміны пакаран-
ня. А потым праз год ці два праз 
гандаль з Захадам пра крэдыты, 
іншыя прэферэнцыі закладнікі 
будуць выпушчаны на волю. Такі 
досьвед рэжым атрымаў у 2008 
годзе, калі з пад варты былі вы-
звалены Казулін, Парсюкевіч, Кім.

Гэты сцэнар будзе дзейнічаць, 
калі эканамічнае становішча рэ-
жыму рэзка не пагоршыцца у гэ-
тым годзе. Пры захаванні упартасці 
ўладаў наконт палітычных 
закладнікаў існуе варыянт, што 
еўрапейскія структуры могуць 
пайсці на эканамічныя санкцыі, 
увёўшы эмбарга на гандаль з 

Беларуссю нафтапрадуктамі, 
калійнымі ўгнаеннямі і гд.

Сёння мала шанцаў, што кан-
дыдаты ў прэзідэнты Алесь 
Міхалевіч, Мікола Статкевіч, 
Андрэй Саннікаў, апазіцыйныя 
лідары Павал Севярынец, Мікола 
Статкевіч, Зміцер Дашкевіч і 
іншыя вязні выйдуць на волю ў 
бліжэйшы час. Але неабыякавыя 
грамадзяне краіны абавязаны па-
трабаваць ад рэжыму вызвалення 
палітычных закладнікаў.  “Свабоду 
закладнікам!” --  гэта асноўнае па-
трабаванне часу да ўладаў. Без вы-
звалення палітычных закладнікаў 
не можа весціся ніякай гаворкі 
пра  міжнародныя кантакты дзею-
чага рэжыму.

Ад крывавых снежаньскіх пад-
зей  выйграў толькі існуючы рэ-
жым, а прайграў народ Беларусі. 
Прайграў, бо не мае легітымнага 
кіраўніка краіны. Прайграў, бо ў 
краіне гвалтоўна спынены дыялог 
паміж апазіцыяй і выбаршчыкамі. 
Прайграў, бо ў чарговы раз згвал-
таваны нормы права. Прайграў, 
бо краінай кіруе групоўка, якая 
не здольна чэсна і справядліва 
правесці выбары.

І чым раней на свабодзе ака-
жуцца палітычныя закладнікі тым 
лепш будзе краіне.

Леанід Гаравы.

Cістэма дзейнічае па сваіх паняццях

“Гасцінец” у 
інтэрнэце

Гарадоцкія актывісты далучыліся да акцыі 
салідарнасці з палітычнымі закладнікамі, а 
таксама да патрабаванняў наконт працягу арэнды 
офіса Партыі БНФ 

Са снежня ў засценках КДБ ўтрымліваюцца 
кандыдаты ў прэзідэнты Мікола Статкевіч, Андрэй 
Саннікаў, Алесь Міхалевіч, якіх абвінавачнаюць 
у арганізацыі  «масавых беспарадкаў», а разам 
з імі ўтрымліваюцца апазіцыйныя дзеячы 
Анатоль Лябедзбка, павал Севярынец, Зміцер 
Дашкевіч, Наста Палажанка, Сяргей Марцалеў 
і іншыя агульнай колькасцю больш 30 чалавек. 
Пры гэтым закладнікі абмежаваны ў праве 
атрымання юрыдычнай дапамогі ад адвакатаў з 
якімі не могуць сустрэцца часам амаль па месяцу, 
абмежаваны ў зносінах з роднымі. І гэта пры тым, 
што з юрыдычнага пункту гледжання ў падзеях 19 
снежня няма прыкметаў масавых беспарадкаў.

Еўрапейскія арганізацыі і ЗША патрабуюць 
ад беларускіх уладаў неадкладнага вызвалення 
палітычных вязняў, а таксама гатовы перайсці 

да эканамічных санкцый, калі закладнікі не 
будуць на свабодзе. Грамадзяне Беларусі таксама 
праяўляюць салідарнасць з затрыманымі 
апазіцыйнымі дзеячамі і звяртаюцца ў 
пракуратуру г. Менска з хадайніцтвамі ад змене 
меры стрымання закладнікаў. У адпаведнасці з 
дзеючымі нормамі заканадаўства двое грамадзян 
могуць звяртацца да пракуратуры наконт змены 
меры стрымання. Дэмакратычныя актывісты 
Леанід Аўтухоў і Леанід Гаравы накіравалі 11 
хадайніцтваў наконт меры стрымання Алеся 
Міхалевіча, Міколы Статкевіча, Андрэя Саннікава, 
Анатоля Лябедзькі, Паўла Севярынца, Насты 
Палажанкі, Аляксандра Фядуты і іншых дзеля таго, 
каб патрыёты Беларусі апынуліся на волі. Гэтыя 
звароты  трапяць да пракуратуры г. Менска, як 
раз перад разглядам пракуратурай далейшага 
лёсу палітвязняў, які павінен адбыцца  пасля двух 
месяцаў утрымання.

Адначасова з гэтым у краіне ідзе акцыя 
салідарнасці з Партыяй БНФ, якую менскія 

ўлады маюць намер пазбавіць права арэнды 
памяшкання па пр-ту Машэрава д.8.  Дадзенае 
памяшканне  фактычна адзінае ў сталіцы, дзе 
грамадзяне могуць сустракацца, каб атрымліваць 
інфармацыю аб навінках беларускай літаратуры, 
дзе могуць праходзіць статутныя мерапрыемствы 
дэмакратычных арганізацый. Неабыякавыя 
грамадзяне і сябры партыі зараз звяртаюцца 
да кіраўніка Менскага гарвыканкама Мікалая 
Ладуцькі наконт незаконнага высялення Партыі 
БНФ і ГА «БНФ Адраджэнне» з офісу на пр. 
Машэрава, 8. Да гэтай кампаніі далучыліся і сябры 
Гарадоцкай суполкі БНФ і ім спачуваючыя.

Кожны грамадзянін дзеля негвалтоўнага 
супраціву  незаконных дзеянняў уладаў мае права 
далучыцца да акцыі салідарнасці, як з закладнікамі, 
так і з Партыяй БНФ.Пра сваё далучэнне да акцый 
салідарнасці або ўзнікшых пытаннях паведамце, 
калі ласка, рэдакцыі выдання.

Л. Антонаў.

Далучайся Да акцый саліДарнасці! 
у сувязі з праблемай раз-

мяшчэння газеты “Гасцінец” 
на партале http://haradok.
belarda.org/  наша газета ста-
ла будзе размяшчацца на 
партале http://kamunikat.org/ 
, дзе зацікаўленыя грамад-
зяне могуць яе спампаваць 
са старонкі: http://kamunikat.
org/hasciniec.html, што у ка-
талагу “Пэрыёдыка” для да-
лейшага выкарыстання 

 

ПоГЛяд рэдАктАрА

дэМАкрАтычны рух

Адказы, якія атрымаў актывіст руху “за свабоду!” Леанід Гаравы ад дзяржаўных структур сведчаць, што гэтыя структу-
ры не маюць ніякага жадання разбірацца ў законнасці дзеянняў Гагарынскай участковай камісіі №5.
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Старшыня суполкі партыі 
БНФ, актывіст кампаніі «Гава-
ры праўду» Леанід Аўтухоў 
трапіў на допыт, калі панёс у 
мясцовы райаддзел міліцыі 
дакумэнты, каб замяніць 
стары пашпарт: 

«Я сабраў паперы, ду-
маю, замяню пашпарт. 
Тэлефонны званок: «До-
бры дзень, гэта начальнік 
міліцыі». Кажу: «Дык і я ў 
РАУС!» Просіць: «Пачакайце, 
з вамі хочуць пагаварыць 
супрацоўнікі КДБ». Пытаюся, 
у якасьці каго. Адказваюць: 
«У якасьці сьведкі. Вы ж 19-
га ў Менску не былі? Таму 
абвінавачаньня супраць вас 
няма. Але ж вы ведалі, што 
будзе ў Менску 19-га?» Кажу: 
«Канечне, ведаў! Гэта ўсе 
ведалі!»

19-га сьнежня  спадар 
Аўтухоў быў назіральнікам 
на выбарах у Гарадку. 
Ад’ехаць у Менск не атры-
малася: яго перасьледавалі 
невядомыя асобы, якія 
суправаджалі ягоную машы-
ну да позьняга вечара.

13-га студзеня ў Леаніда 

Аўтухова супрацоўнікі КДБ 
правялі ператрус. Узялі 
толькі некалькі дыскаў ды 
флэшак — бо кампутар у 
актывіста сканфіскавалі ра-
ней за нявыплату штрафаў. 
Штрафы былі накладзеныя 
судамі за правядзеньне ак-
цый зь бел-чырвона-белымі 
сьцягамі, але беспрацоўны 
апазыцыянэр ня можа 
плаціць у дзяржаўны бюджэт 
больш як 10 тысяч рублёў 
штомесяц. 

7-га лютага Леаніда 
Аўтухова зноў выклікалі ў 
Гарадоцкі раённы суд, каб на-
гадаць пра запазычанасьць: 
«Каб пагасіць штраф, кожны 
месяц плачу 10 тысяч, плюс 
яшчэ кампутар канфіскавалі, 
прадалі ў кошт штрафу за 
360 тысяч. Засталося яшчэ 1 
мільён 66 тысяч!»

У судзе актывісту зноў 
сказалі, што ён расплач-
ваецца занадта маруд-
на і што за затрымку яму 
можа пагражаць новае 
адміністрацыйнае пакарань-
не.

Алёна Штраль.

Закон на стороне постраДавших потребителей
Авария на линии 

электропередачи, кото-
рая питает дом №30 про-
изошла еще 3 июля 2010 
года, когда в результате 
короткого замыкания пи-
тающего кабеля у шести 
жителей пришли в негод-
ность самые разнообраз-
ные электроприборы: 
телевизоры, телефоны, 
компьютеры, стиральные 
машины, микроволновые 
печи и т.д.. Авария сопро-
вождалась вспышками 
электроприборов, выле-
том искр и вызвала страх 
у женщин, которые зани-
мались своими домашни-
ми делами. Для возмеще-
ния нанесенного вреда 
в августе прошлого года 
потерпевшие жители вы-
нуждены были обратится 
в суд, ибо руководство 
райпотребсоюза кате-
горически отказалось 
возмещать нанесенный 
вред. Первоначально за-
явленный иск пострадав-
ших потребителей соста-
вил почти 21 млн. рублей 
имущественного вреда и 
более 8 млн. рублей мо-

рального ущерба. 
Городокский райпо-

требсоюз с самого перво-
го судебного заседания 
занял позицию не при-
знания своей ответствен-
ности за электрообеспе-
чения квартир жителей 
дома 30 по ул. Новой.  
Соответственно его от-
ветственные работники 
представляли суду ин-
формацию, что они не 
знают о предписаниях по 
устранению недостатков 
на данной электролинии 
от объекта ЖКХ да дома 
№30, не располагают до-
стоверной информацией 
об обязанностях органи-
зации по обеспечению 
электроэнергией дома  
№30. Жильцам, которые 
потерпели от игнори-
рования руководством 
райпотребсоюза своих 
обязанностей  по элек-
трообеспечению дома, 
пришлось обратится к 
услугам адвоката из Ви-
тебска. Молодой адвокат 
Виктор Попов помог в 
многомесячном судеб-
ном разбирательстве 

отстоять право жителей 
на возмещения вреда, 
нанесенного безответ-
ственностью работников 
Городокского райпотреб-
союза.

Больше всего вре-
мени отняли разноо-
бразные экспертизы по  
установлению причин по-
ломки электроприборов, 
установлению стоимо-
сти бытовых приборов, 
проведению их ремонта. 
При этом представитель 
райпотребсоюза перво-
начально не согласился 
на экспертную оценку 
вещей специалистами из 
Витебска и руководство 
организации приглаша-
ло экспертов из столицы. 
Оплата услуг экспертов в 
итоге стоила Городокско-
му райпотребсоюзу боль-
ше суммы нанесенного 
вреда жителям дома №30. 
Не дешевые услуги экс-
пертов более 20 испор-
ченных приборов  стои-
ли торговой организации 
более 8 млн. рублей.

Только 26 января  
судья А.А. Гончарова 

огласили решение, по 
которому пострадавшим 
потребителям полностью 
компенсируются затраты 
по ремонту бытовых при-
боров, компенсируется  
остаточная стоимость 
вещей, которые не под-
лежат ремонту, будет 
выплачена компенсация 
морального вреда, а так-
же возмещены расходы 
за оказание юридической 
помощи. В итоге пострав-
давшие жителя получат 
от 76 тысяч рублей до 
1652 тысяч рублей ком-
пенсации. Городокский 
же райпотребсоюз кроме 
затрат на экспертизу дол-
жен будет возместить по-
требителям почти шесть 
миллионов рублей за 
нанесенный вред, услуги 
адвоката, а также  выла-
тить в доход государства 
почти 776 тысяч рублей 
государственной пошли-
ны и судебных издержек. 
Райпотребсоюзу же от-
даны неисправные мони-
тор, акустическая систе-
ма, радиотелефон, часы 
электронные, колонки, а 

также потолочная четы-
рехрежимная люстра .

Возникает  и вопрос 
как скоро райпотребсоюз 
исполнит решение суда 
и сколько еще выплатит 
дополнительно, если бу-
дет идти инфляция. Для 
пайщиков райпотребсо-
юза конечно интересно, 
кто конкретно будет  вы-
плачивать вред жителям 
дома, а также ответит 
за дорогостоящие экс-
пертизы, которых можно 
было избежать при вер-
ной оценки ситуации с 
иском потребителей. Не 
менее интересным явля-
ется и вопрос об уроках, 
извлеченным райпотреб-
союзом из этого судеб-
ного разбирательства, а 
также конкретных  дей-
ствиях по приведению 
электролинии к дому 
№30 в норму в соответ-
ствии с нормативной ба-
зой по электроуслугам. 
Свет же по прежнему 
временами пропадает на 
данном доме.

Леонид Горовой. 

наша грамаДства

актывіста Дапыталі 
супрацоўнікі кДб

Дарослыя 
спайваюць 
непаўнагаДовых

На Гарадоччыне ў 2010 годзе ў два разы 
больш было прыцягнута дарослых да 
адміністратыўнай адказнасці за спайванне 
непаўнагадовых, чым за папярэдні год 

Праблема алкагалізацыі грамадства пачы-
наецца з дзіцячых гадоў, калі непаўнагадовыя 
спаткаюцца з Бахусам або ў сяброўскай 
кампаніі або пры «дапамозе» дарослых. Пры 
гэтым колькасць маладзёнаў прыцягнутых да 
адміністратыўнай адказнасці за злоўжыванне 
алкаголем за 2010 год павялічылася, няглед-
зячы на тое, што  колькасць непаўнагадовых 
у раёне зменшылася не на адну тысячу за 
апошняе дзесяцігоддзе. За мінулы год да 
адміністратыўнай адказнасці было прыцягну-
та 42 падлетка, што на тры выпадкі больш, чым 
у 2009 годзе. Да адміністратыйнай адказнасці 
за ўцягненне падлеткаў у антыграмадскія 
паводзіны па арт. 17.4 КоАП Беларусі прыцяг-
нута 27 дарослых, якіх стала больш на 14 ча-
лавек, чым у папярэдні год. Гэтым грамадзя-
нам давялося выплаціць штрафы ад 10 да 30 
базавых велічынь.

Гэта магчыма пасадзейнічала таму, што 
злачынстваў непаўнагадовыя  зрабілі за год 
толькі 9, што на 16 менш, чым у папярэдні 
год. Прафілактычная праца працягваецца з 
33 падлеткамі, якія стаяць на ўліку ў ІСН Га-
радоцкага РАУСа, а таксама ў школах, колед-
жах з тымі непаўнагадовымі, якія не заўжды 
выконваюць нормы патрэбных паводзін у 
грамадскіх месцах.

т. Гаражанка.

Кіроўца не разлічыў габарыты аўтамабіля 
і зачапіў апорную бэльку столі на ферме 
ў СВК «Палова»,  дзе ўтрымлівалася 120 
кароў. 

Здарэнне адбылося ў суботу у СВК 
«Палоўскі» у вёсцы Палова. У выніку абру-
шэння столі пацярпелыя  мужчына і жан-
чына - кіроўца і брыгадзір -  былі вырата-
ваны з-пад абрышнуўшайся канструкцыі  
працаўнікамі сельгаспрадпрыемства. З 
атрыманымі ўдарамі і пераломамі рэбраў 
яны шпіталізаваны ў Гарадоцкую цэнтраль-
ную раённую бальніцу. Па выніках праверкі 
устаноўлена, што абвальванне адбыло-
ся пры разгрузцы камбікорму на ферме. 
Кіроўца не разлічыў габарыты аўтамабіля 
пры ўездзе ў тамбур і зачапіў апорную 
бэльку столевага перакрыцці сельгаспа-
будовы. На момант абвальвання на ферме 
знаходзілася 120 кароў, але жывёлы не 
пацярпелі і пераведзены ў размешчаную 
побач ферму. На месцы здарэння праца-
вала больш за 20 работнікаў МНС і сельга-
спрадпрыемства, для разборкі абваліліся 
канструкцый і ўмацавання потолочно-
го перакрыцці было задзейнічана пяць 
адзінак тэхнікі.

Паводле інфармацыі Віцебскага аддзя-
лення  МНС .

т. Гаражанка. 

Абрушэнне даху 
фермы ў ПаловаГарадоцкія ўлады расказваюць аб існаванні трох каткоў для аматараў 

здаровага ладу жыцця, але на іх месцы толькі снег. 
Зіма ўжо выйшла на фінішную прамую, але ў Гарадку асабліва не турбуюц-

ца аб арганізацыі здаровага ладу жыцця ў зімовы перыяд. Вараб’ёвы горы 
сустракаюць зрэдку дзетак на лыжных спаборніцтвах, але да арганізацыі 
мэтанакіраванай працы па далучэнню да лыжнага спорту шырокай гарадоц-
кай публікі рукі  ў уладаў не даходзяць. Выказаныя актывістам дэмакратычнага 
руху Леанідам Гаравым прапановы па арганізацыі працы па ператварэнню Га-
радка ў паўночную сталіцу лыжнага спорту мясцовымі чыноўнікамі пакладзе-
ны ў шуфляду. На гэты год ці назаўжды пакажа час.

Напачатку зімовага сезону ўлады абяцалі адкрыць у Гарадку тры лядовыя 
пляцоўкі для масавага катання: на цэнтральнай плошчы, за Домам культуры і 
каля ФАКа Гарадоцкай птушкафабрыкі па вул. Гагарына. Толькі гэтыя абяцанкі 
цацанкамі і засталіся. Магчыма на паперы гэтыя лядовыя пляцоўкі ўжо і існуюць, 
але у рэальнасці на  пачатак лютага і на плошчы, і за Домам культуры, і па Га-
гарына прызначаныя месцы засыпаны снегам. Каля Дома культуры пляцоўка 
ноччу асвятляецца васьмю ліхтарамі, за ФАКам птушкафабрыка  усталявала 
асвятляльныя слупы і паспрабавала заліць каток. Але далей гэтых пачатковых 
дзеяў справа не пайшла.

Але і пры наяўнасці каткоў самі па сябе яны не будуць прываблівымі месцамі 
для адпачынку. Неабходна мінімальная інфраструктура, каб  каткі сталі жада-
ным месцам адпачынку, каб яны не былі занесены снегам. Неабходна, каб была 
месца для пераапранання, неабходна каб гучала музыка, каб магчыма было на-
быць  канькі для коўзання і г.д. Папярэдні досьвед сведчыць, што гэта не тур-
буе арганізатараў здаровага ладу жыцця ў Гарадку. Пакуль толькі кіраўніцтва 
прафесійна-тэхнічнага коледжа адкрыла сваю штогадовую лядовую пляцоўку 
па вул. Баграмяна для хакейных баталій і коўзання на каньках. Але не шмат жа-
даючых для заняткаў здаровым ладам жыцця. Упершыню абвешчаны пракат 
канькоў не асабліва прываблівае сваім коштам – каля  шасці тысяч рублёў за 
суткі, а за выходныя дні – амаль 12 тысяч. Калі ж браць на сезон, то і ўсе 100 
тысяч атрымаецца. Зразумела, што за такія грошы прасцей набыць канькі ў 
краме. Праўду, такую краму давядзецца шукаць у Віцебску. Як і для набыцця 
лыжнай амуніцыі.  Але гэтыя пошукі вартыя, бо калі няма лядовага катка ў ва-
шым мікрараёне вы можаце спакойна заняцца лыжнымі прагулкамі.

т. Гаражанка.

снег лічаць ільДом

тоЛькі  звАрот дА вобЛАСці дАПАМоГ ветэрАну 
Інвалід  аўганскай вайны Іван Ба-

рысенка з Пальмінкі ніякім чынам 
не мог вырашыць праблему рамон-
ту сваёй “Акі”, якую яму прадставіла 
дзяржава амаль 10 гадоў назад.

Без гэтай машыны ветэран 
аўганскай вайны не мог выбрац-
ца далей пад’езда свайго дома 
ў Пальмінцы, бо пад час баявых 
дзеянняў у Аўганістане ён страціў 
абедзве нагі.. За час выкарыстання 
машына постсавецкай вытворчасці 
пакрылася ржаўчынай, ўзніклі 

праблемы з механізмам руляво-
га кіравання, запускам рухавіка, 
печкай абагрэву і г.д. Звароты 
да мясцовых уладаў, а таксама 
ў аўтарамонтныя арганізацыі 
не давалі ніякага выніку, тады 
ветэран-інвалід у час прэзідэнскай 
кампаніі звярнуўся на “прамую 
лінію” да старшыні Віцебскага аб-
лвыканкама.

Нашы кіраўнік маюць права да-
ваць даручэнні на выканання 
пэўных паслуг і дадзеную пра-

блему прапанавалі вырашыць 
дзяржаўнаму прадпрыемству па 
аўтасэрвісу і гандлю з вул. Це-
рашковай у Віцебску. Моцнае 
прадпрыемства, якое абслугоўвае 
пад 200 аўтамабіляў, са значнымі 
цяжкасцямі выканала даручэнне, 
бо дзеля асобных запчастак да-
вялося звяртацца ў Маскву. Але  
спецыялісты прадпрыемства  сум-
ленна папрацавалі па рамонту 
“Акі” ветэрана-інваліда аўганскай 
вайны і зараз аўтамабіль ветэра-

на зазіхацеў новымі фарбамі. Усе 
выдаткі па рамонту машыны, а 
гэта каля чатырох мільёнаў рублёў, 
аўтапрадпрыемства аднесла да 
сваіх выдаткаў, паабяцаўшы і ў 
далейшым аказваць паслугі па ра-
монту аўтамабіля.

Зараз ветэран аўганскай вайны 
атрымаў магчымасць выязджаць і ў 
Гарадок, і ў Віцебск дзеля рашэння 
сваіх праблем. Дадзеная сітуацыя 
з рамонтам аўтамабіля сведчыць, 
што і невялікія праблемы ніяк 

не могуць вырашыць мясцовыя 
чыноўнікі, бо па субардынацыі яны 
замыкаюцца на самым высокім 
абласным начальстве. Добра, што 
здараюцца выбарчыя кампаніі, 
калі гэтыя чыноўнікі становяцца 
“бліжэй” да грамадзян. Толькі гэтыя 
кампаніі здараюцца раз у некалькі 
гадоў, а жыць трэба ўвесь час.

Паводле матэрыяла газеты “На-
роднае слова”.

Л. Антонаў.

Аллы Гончаровой по иску жителей дома №30 по ул. новой к Городокскому райпотребсоюзу  о возмещении вреда, нанесенного иму-
ществу жильцов в следствии аварии на линии электропередачи. 

АдСтАяць ПрАвА

тэрыторыя дАбрА

дэМАкрАтычны рух нАША ЎЛАдА ЗДарэнне
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Штодзённая інтэрнэт-газэта sochi-24.ru піша, 
што кіраўнік Беларусі ўзяў кароткатэрміновы ад-
пачынак, падчас якога праверыць ход рэалізацыі 
праекту ўзьвядзеньня ў гарналыжным цэнтры 
«Красная паляна» біятлённага комплексу, лыжа-
ролернай трасы і гатэлю. Аднак, як кажа галоўны 
рэдактар выданьня Вадзім Карчагін, Лукашэнка 
практычна не спускаецца з гор, таму, чым ён зай-
маецца, публіцы невядома:

«Трэба сказаць, што толькі крыху больш за год 
нашае выданьне функцыянуе, але ні цягам гэтага 
пэрыяду, ні раней ніякіх публічных зьяўленьняў 
Лукашэнкі ў Сочы не назіралася». 

Пры гэтым іншы сочынскі інфармацыйны рэ-
сурс maks-portal.ru паведамляе: у выходныя 
Аляксандар Лукашэнка разам з малодшым сы-
нам Мікалаем паўтары гадзіны каталіся на схілах 
горна-турыстычнага цэнтру канцэрну «Газпрам». 
Як падаюць відавочцы, бацька і сын дэманстравалі 
кляс на крутой трасе ў зоне «F». Лукашэнкава ата-
чэньне вылучалася на тле астатняй публікі ярка-
аранжавай амуніцыяй. 

Падазраваны ў арганізацыі масавых 
беспарадкаў экс-кандыдат у прэзыдэнты Рыгор 
Кастусёў падобныя паводзіны земляка назы-
вае амаральнымі. І на ўсялякі выпадак нагадвае: 
пяць канкурэнтаў Лукашэнкі на прэзыдэнцкіх 
выбарах, як і некалькі дзясяткаў іншых дэмакра-
тычных актывістаў, літаральна ні за што могуць 
атрымаць па 15 гадоў турмы, і забаўляцца ў такіх 
умовах — не па-людзку: «Зразумела, што згодна 
зь беларускім заканадаўствам і кодэксам аб пра-
цы кожны чалавек мае права на адпачынак. Але 
ў дадзены момант, калі склалася такая пасьля-
выбарчая сытуацыя, Лукашэнку ня варта было 
б ехаць адпачываць, пакуль ня скончыліся раз-
боры па справах арыштаваных. Трэба канчатко-
ва адпусьціць людзей, а тады ўжо са спакойным 
сумленьнем ехаць адпачываць. А зараз такі ад-
пачынак выглядае пірам падчас чумы. Або на-
ват выклікам. Таму я адмоўна стаўлюся да такіх 
забаваў прэзыдэнта». 

У Сочы Лукашэнка стабільна наведваецца 
тры апошнія гады. Можна меркаваць, што пась-
ля аднаўленьня мараторыю на наведваньне 
Лукашэнкам і ягоным бліжэйшым атачэньнем 
Эўразьвязу і ЗША гэта будзе рэдкай магчымась-
цю пакатацца не пад Лагойскам, а ў сапраўдных 
гарах. Згодна зь міждзяржаўнымі пагадненьнямі 
Расея перадала ва ўласнасьць Беларусі паўтара 
дзясятка гектараў зямлі ў пасёлку Красная паляна 
Адлераўскага раёну Краснадарскага краю, а бела-
русы расейцам — аналягічную колькасьць у Мен-
ску і вобласьці. Таму ў Краснай паляне Лукашэнка 
і пачувае сябе на правах гаспадара.

Між тым яшчэ нядаўна геаграфія ягоных паездак 
была нашмат шырэйшая. Год таму нечакана для 
эўрапейскай супольнасьці Лукашэнка зьявіўся ў 
швайцарскіх Альпах, дзе тыдзень сумяшчаў ка-
рыснае зь нібыта «дзелавымі перамовамі». Празь 
месяц, у сакавіку, перадысьлякаваўся на гарна-
лыжную базу Капаоніка ў Сэрбіі, а адтуль — на 
армянскі курорт Цахкадзор. Таксама Лукашэнка 
пасьпеў пакатацца на лыжах падчас паездак у Ка-
захстан і Расею. 

Палітык Павал Знавец, сам вялікі аматар спор-
ту, лічыць, што беларускі кіраўнік апынуўся ў до-
сыць двухсэнсоўнай сытуацыі. Стасункі з Крамлём 
застаюцца нацягнутымі, Захад перад ім дзьверы 
зачыніў канчаткова, а ў выніку беларускі лідэр 
атрымаў своеасаблівы карт-блянш, каб чыніць не-
кантраляваную сваволю на практычна ізаляванай 
тэрыторыі:  «Лукашэнка, па сутнасьці, апынуўся 
ў пастцы. І ў Маскву здацца ня можа, бо там ён 
нікому не патрэбны, і на Захад калгаснага Бана-
парта пускаць неяк непрыстойна. І вось ён у паст-
цы. Але што ў такой сытуацыі застаецца? Заста-
ецца толькі мацаваць ізаляцыю. І вось ён у гэтым 
пляне скануе сытуацыю, закручвае гайкі далей, 
палохае грамадзтва. Адным словам, заганяе на-
зад джына ў бутэльку. Бо толькі трошкі выпусьціў 
пару дэмакратыі, а зараз зноў назад усё заганяе, 
усіх запалохвае. А таму яму і начхаць на нейкія 
маральныя прынцыпы». 

Нагадаем, што ў апошні дзень студзеня Рада 
Эўразьвязу на ўзроўні кіраўнікоў МЗС забараніла 
157 беларускім чыноўнікам, у тым ліку Аляк-
сандру Лукашэнку і двум ягоным старэйшым 
сынам, наведваць краіны аб’яднанай Эўропы. 
Аналягічны сьпіс ухвалілі і Злучаныя Штаты. Ця-
пер у Лукашэнкі застаецца небагатая альтэрнаты-
ва для падарожжаў. 

ігар карней.

Пакуль альтэрнатыўныя кандыдаты 
ў прэзыдэнты застаюцца ў турмах ці за-
гойваюць раны пасьля выбарчай кампаніі,  
Аляксандар Лукашэнка, якога ЦВК абвясьціў 
прэзыдэнтам, выбраўся ў адпачынак. Гэты 
тыдзень ён са сваім бліжэйшым атачэнь-
нем і 6-гадовым сынам Мікалаем бавіць час 
на расейскім курорце Сочы. 

к А зу С  А Л е С я  М і х А Л е в і ч А
Відавочна, што ўдзел у 

прэзідэнцкай кампаніі для Але-
ся Міхалевіча быў толькі крокам 
у яго плане стварэння новага 
палітычнага руху. Маючы дастат-
кова сціплыя сродкі, Міхалевіч 
змог сабраць неабходныя для 
рэгістрацыі кандыдатам 100 ты-
сяч подпісаў. Дапамог яму той 
факт, што ад удзелу ў кампаніі 
адмовіўся Аляксандр Мілінкевіч і 
шэраг рэгіянальных структур, якія 
працавалі б на лідара руху «За сва-
боду», перайшлі на бок Міхалевіча.

Гэта дало магчымасць вы-
канаць «праграму мінімум» — 
зарэгістравацца кандыдатам у 
прэзідэнты.

Сваю агітацыйную кампанію 
Міхалевіч будаваў у заходнім стылі, 
адрасна працуючы па вызначаных 
электаральных групах: вайскоўцы, 
чыноўнікі, сілавыя структуры, нацы-
янальныя і рэлігійныя меншасці… 
Акрамя яго ніхто да гэтых групаў не 
звяртаўся. А Міхалевіч дзейнічаў 
досыць рашуча. У Гродне, напры-
клад, ён заявіўся ў аблвыканкам і 
пайшоў па кабінетах чыноўнікаў, 
раздаючы ім агітацыйныя матэрыя-
лы і заклікаючы падтрымаць сваю 

кандыдатуру.
Уявіце сабе шок чыноўніка, калі 

да яго ў кабінет нечакана заходзіць 
апазіцыйны кандыдат у прэзідэнты 
і прама пад партрэтам «паважанага 
Аляксандра Рыгоравіча» пачынае 
«гнуць сваю лінію».

Натуральна выклікалі міліцыю. 
Аднак загаду падымаць скандал не 
было і пасля праверкі дакументаў 
Міхалевіча шчасліва адпусцілі «на 
ўсе чатыры бакі».

У той час як Віталь Рымашэўскі, 
Рыгор Кастусёў ці нават Яраслаў 
Раманчук у сваіх выступах заклікалі 
прыхільнікаў выйсці 19 снежня 
на плошчу (я свядома пералічваю 
прозвішчы тых экс-кандыдатаў, якія 
не сядзяць) Міхалевіч нібы заклён 
паўтараў слоган ўлады — «Разам 
мы Беларусь», падкрэсліваючы, што 
ён і яго прыхільнікі «таксама Бела-
русь», а таму трэба дамаўляцца.

Паколькі ўдзел у прэзідэнцкай 
гонцы было толькі тактычным 
крокам у яго плане, то выраз-
ных адносінаў да акцыі пратэсту 
19 снежня ў Міхалевіча не было. 
Ён спрабаваў лавіраваць. З ад-
наго боку ён вымушаны быў у ёй 
удзельнічаць, каб пазбегнуць таўра 

здрадніка, з другога боку гэта не 
павінна было перакрэсліваць яго 
планаў па працягу пасля выбараў 
дыялогу з уладай і фарміравання 
новай адкрытай на дыялог з Лука-
шэнкам палітычнай сілы.

Таму ён прыйшоў на 
Кастрычніцкую плошчу, але не 
выступаў…

Далейшы вынік вядомы. Арышт, 
змяшчэнне ў «амерыканку» і 
апрацоўка па-поўнай.

Па сутнасці, уначы з 19 на 20 
снежня ўсім кандыдатам у прэ-
зыдэнты Лукашэнка праз сваіх 
«паўнамоцных прадстаўнікоў» 
(толькі ў выпадку з Яраславам 
Раманчуком гэта былі людзі 
з Адміністрацыі прэзідэнта 
ўзмоцненыя супрацоўнікамі Служ-
бы бяспекі з астатнімі размаўлялі 
КДБ-істы) прапанаваў безумоўную 
капітуляцыю.

Супернік павінен быў прадэман-
страваць, што ён маральна раз-
душаны, павінен быў поўзаць на 
каленях.

Ці будзе гэта тэлезваротам ці 
«тлумачальная запіска прэзідэнту 
Рэспублікі Беларусь» не так і важна. 
Зброю свайго ўласнага маральнага 

знішчэння апазіцыянеры маглі вы-
браць самі.

Хто прыняў гэтыя ўмовы — той 
пазбег турмы.

Уяўляю здзіўленне КДБ калі спра-
ва дайшла да Міхалевіча. «Пра-
дыялогавы» і антырасійскі палітык 
(прыклад Рыгора Кастусёва паказ-
вае, што можна было ўсё валіць 
на Расею, і такім чынам часткова 
захаваць свой твар), павінен быў 
быць «слабым звяном». Усё павінна 
было прайсці хутка, як па масле… 
Але не тут тое выйшла. Расчараваў 
Алесь, прыхільнікаў «дыялогу пад 
пратакол».

І сёння Міхалевіч сядзіць з 
адной прычыны — ён не хоча 
быць марыянеткай, ён застаецца 
палітыкам, які нават у экстрэмаль-
ных сітуацыях самастойна прымае 
рашэнні. І з гэтым Лукашэнка не 
хоча змірыцца. Лёс Міхалевіча па-
казвае, што сёння шчырая стаўка 
на палітычны дыялог з Лукашэнкам, 
бессэнсоўная. Бо дамаўляцца ні з 
кім дыктатар не збіраецца. Гаворка 
можа ісці толькі аб безагаворачнай 
капітуляцыі. Альбо Лукашэнка аль-
бо яго праціўнікаў.

Андрэй ПАчобут.

Страна пожинает первые плоды трагедии 19 декабря, международной изоляции, в которой 
оказалась после президентских выборов. Если раньше рассуждения на эту тему имели абстрактный 
характер, то теперь Беларусь несет реальные экономические и политические потери. Москва 
принудила Минск к нефтяной капитуляции, а Запад ввел санкции.

Судя по всему, та не-
фтяная свинья, которую 
подложила Россия, оказа-
лась неожиданной для ре-
жима. Казалось, с подпи-
санием и ратификацией 
Беларусью 17 соглашений 
о Едином экономическом 
пространстве в конце про-
шлого года осуществилась 
заветная мечта: получать 
российскую нефть без по-
шлин. Москва клятвенно 
обещала, В. Путин расска-
зывал о $4 млрд, которые 
якобы дарит РФ Минску. 
Белорусские официаль-
ные лица перед выбора-
ми уже считали барыши, 
раскрыли шире государ-
ственные карманы, куда 
потекут полным потоком 
нефтедоллары.

Увы, реальность оказа-
лась суровой, еще перед 
Новым годом Россия опу-
стила наших мечтателей 
с небес на грешную зем-
лю. Вместо пошлины не-
фтяные компании ввели 
наценку на каждую тонну 
нефти в размере $46. Учи-
тывая конфликт Лукашен-
ко с Западом, в Москве 
благоразумно рассудили, 
что ему некуда деваться, 
ибо поле для маневра 
резко сократилось. Минск 
долго сопротивлялся, но 
прекращение поставок 
нефти стало аргументом, 
который невозможно 
было проигнорировать. 
Нефтяной контракт за-
ключен на условиях Рос-
сии.

В итоге углеводородной 
капитуляции Беларусь по-
несет существенные по-
тери. Новые условия по-
ставок российской нефти 
позволят ей заработать 
только чуть меньше $1 
млрд, а не $4 млрд, как 

сказал В. Путин. Причем 
получение и этих денег 
белорусским бюджетом 
еще не гарантировано, а 
зависит от ряда обстоя-
тельств. Например, пра-
вительство РФ намерено в 
марте повысить пошлины 
на соответствующие про-
дукты. А это автоматиче-
ски сократит бюджетный 
доход Беларуси.

Во-вторых, и это самое 
главное, Москва навязала 
формулу цены на нефть, 
согласно которой Бела-
русь получит обещанный 
доход, если закупит весь 
запланированный годо-
вой объем нефтяного 
импорта из России (21,7 
млн.т.). Т. е. если Беларусь 
купит венесуэльскую или 
азербайджанскую нефть, 
то наценка российских не-
фтяных компаний увели-
чивается, и, соответствен-
но, доходы белорусского 
бюджета уменьшаются.

И вот здесь-то зарыта 
собака. РФ стремится за-
блокировать своему со-
юзнику альтернативные 
источники нефти. А ведь 
Беларусь уже заключила 
соглашение о нефтяных 
поставках из Венесуэлы, 
Азербайджана, о транзите 
по украинскому нефте-
проводу Одесса—Броды. 
И теперь Минску предсто-
ит делать нелегкий выбор. 
Российская нефть дешев-
ле, но при условии моно-
полии РФ на ее поставку. 
Нефть из других стран до-
роже, но она создает аль-
тернативу монопольным 
поставкам из России.

Одновременно бело-
русское руководство по-
лучило жесткую оплеуху 
от Запада. 31 января ЕС 
введены визовые санкции 

в отношении 158 белорус-
ских должностных лиц, 
включая А. Лукашенко. 
США кроме визовых, фи-
нансовых ограничений 
запретил сотрудничество 
с лидским заводом «Лако-
краска» и полоцким «Сте-
кловолокно».

Эти решения имеют 
больше символическое 
значение, нежели непо-
средственно угрожают 
белорусским властям. 
Рассуждая абстрактно, 
возможно, их и не стоило 
бы рассматривать как мяг-
кие. В конце концов, ЕС и 
США делают только то, что 
могут в данный момент.

Проблема в том, что 
обещалось нечто гораздо 
более серьезное. Вспом-
ним, с какими грозными 
заявлениями выступали 
официальные лица США 
и стран ЕС. Они носили 
характер ультиматума, 
утверждалось, что у Мин-
ска осталось только не-
сколько дней на размыш-
ление, освобождение 
политзаключенных, после 
чего грянет возмездие. 
Были совместные статьи 
министров иностранных 
дел Германии, Польши, 
Швеции и Чехии в амери-
канской газете «The New 
York Times», а также ми-
нистров иностранных дел 
Германии и Великобри-
тании в «The Wall Street 
Journal». Они призывали 
дать решительный отпор 
А. Лукашенко. Была жест-
кая резолюция Европар-
ламента, предусматривав-
шая множество санкций, 
включая спортивные.

И на этом фоне решения 
министров иностранных 
дел ЕС, равно как и США, 
выглядят слабыми. Гора 

родила мышь. Из огром-
ной тучи, грома и молнии 
получился маленький 
дождь. Именно диссонанс 
между громкими заявле-
ниями, угрозами и реаль-
ными результатами, меж-
ду большим замахом и 
слабым ударом вызывает 
наибольшее количество 
вопросов. Если не соби-
раетесь драться, то зачем 
было махать кулаками. 
Ведь в следующий раз в 
эти угрозы никто не пове-
рит и не будет принимать 
их всерьез.

Причины мягкотелости 
ЕС кроются и в отсутствии 
единства среди европей-
ских стран, и в нежелании 
жертвовать своими эконо-
мическими интересами, и 
в спорности эффективно-
сти жестких санкций.

Но появилось и новое 
обстоятельство. Арабский 
Восток оказался накануне 
революционного взрыва. 
Рушатся режимы про-
европейские, светские, 
что может открыть доро-
гу для прихода к власти 
антизападных исламских 
фундаменталистов со все-
ми вытекающими отсюда 
последствиями. Кроме 
того, революции в Тунисе, 
Египте оказались совсем 
не «бархатными». Погиб-
ло уже более ста египтян. 
На этом фоне события в 
Беларуси 19 декабря вы-
глядят совсем в другом 
свете.

Можно сказать, что и в 
этот раз А. Лукашенко в 
какой-то мере повезло. 
Ему нужно благодарить 
арабов. Однако, в любом 
случае, даже символиче-
ские санкции являются 
юридическим оформ-
лением политического 

конфликта между Белару-
сью и ЕС. Они знаменуют 
конец периода диалога, 
нормализации отноше-
ний, крах стратегии ин-
теграции белорусского 
авторитаризма в евро-
пейские процессы.

Эти санкции ЕС будут 
иметь косвенное влияние 
и на экономику. В усло-
виях кризиса отношений 
между Беларусью и За-
падом европейские ин-
весторы с большим недо-
верием станут смотреть 
на нашу страну. Белорус-
ским властям станет го-
раздо сложнее получать 
кредиты международных 
финансовых организаций, 
банков ЕС.

Два удара одновремен-
но со стороны России и 
Запада – это не случай-
ность, а глубокая законо-
мерность. И если санкции 
США и ЕС носят в большей 
мере форму политическо-
го давления, то РФ исполь-
зует экономические ры-
чаги. Конфликт с Западом, 
международная изоляция 
резко сужают дипломати-
ческие возможности Бела-
руси. Поскольку западный 
вектор оказался на время 
отрезанным, то стране 
снова придется лететь на 
одном крыле. Односто-
ронняя ориентация на 
Россию ведет к тому, что 
Беларусь становится уяз-
вимой перед российским 
давлением, что и показа-
ло противоборство по во-
просу поставок нефти.

Таким образом, страна 
расплачивается за 19 де-
кабря. Цена сохранения 
власти А. Лукашенко ста-
новится все более высо-
кой.

валерий карбалевич.

двоЙноЙ удАр
ГАЛоЎнАя ПАдзея  наша ўлаДа

лукашэнка — на 
лыжах, апанэнты — 
на нарах 

дэМАкрАтычны рух
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наклад: 290 асобнікаў. 
Выдаецца пры падтрымцы сяброў. 
Распаўсюджваецца бясплатна

Аляксандар Лукашэнка 
ва ўльтыматыўнай форме 
запатрабаваў, каб замежныя 
інвэстары працавалі ў беларусі 
толькі на беларускіх умовах. 
Аднаму з інвэстараў, вядомай 
француска-расейскай фірме 
«данон-Юнімілк», пастаўлена 
ўмова — цягам першага квар-
талу выканаць усе даручэньні 
кіраўніка дзяржавы, у тым ліку і 
наконт таго, каб несьці сацыяль-
ную нагрузку. інакш, заявіў, Лу-
кашэнка, «вы на рынку беларусі 
больш працаваць ня будзеце». ці 
пойдуць замежныя інвэстары на 
такіх умовах у беларусь?

А беСПорядки Где? 

выбары скончаны. 
камуналка пайшла ў 
шалёны рост

Тарыфы на электрычнасць 
і газ выраслі задняй датай на 
11—83%.

Электраэнергія падаражэла 
на 12,0—31,4% — са 125,3 да 
164,6 рубля за кілават у дамах 
з электраплітамі і са 173 да 
193,8 рубля ў дамах з газавымі 
плітамі (аднаставачныя тары-
фы).

Кошт халоднай вады 
павялічыўся на 21,2% — з 385,7 
да 467,5 рубля за кубаметр.

Тарыф на цеплавую энергію 
для патрэб ацяплення і гарача-
га водазабеспячэння застаўся 
на ўзроўні 43.458,3 рубля на 1 

Гкал, тарыф на каналізацыю — 
242 рублі за кубаметр вады, та-
рыф на вываз і абясшкоджван-
не цвёрдых бытавых адыходаў 
— 4.764 рубля за кубаметр, за 
карыстанне ліфтам — 1.421 ру-
бель за аднаго жыхара.

Кошт газу для аднаго жыль-
ца, які жыве ў кватэры з га-
завай плітой і гарачым вода-
забеспячэннем, без газавага 
лічыльніка складзе 6.789,6 ру-
бля супраць 3.696 (рост на 
83,7%). 

Па асобных пазіцыях газ 
падаражэў больш чым удвая.

У прыватнасці, тарыф на 

тэхнічнае абслугоўванне жы-
лых дамоў вырас на 4,4% — з 
296 да 309 рублёў у месяц за 1 
кв. метр агульнай плошчы жы-
лога памяшкання.

Магі з Саўміна пры гэтым 
абяцаюць, што агульны кошт 
жыровак вырасце ўсяго на 5 
даляраў.

Цяперашнія тарыфы 
дзейнічаюць з 1 лютага. Раней-
шыя прымяняліся з 1 студзеня 
2009 года ў адпаведнасці з па-
становай урада ад 16 снежня 
2008 года.

дзмітрый уласаў, 
белаПАн. 

лукашэнка дыктуе 
ўмовы інвэстарам ПРА ТОЕ, ЯК ЕўРОПА ПАВІННА ВЕСЦІ СЯБЕ  АДНОСНА ЛУКАШЭНКІ І ЯГО АПАНЕНТАў, ВЯЛАСЯ 

ГАВОРКА ў АКАДЭМІІ ФОНДУ ІМЯ КОНРАДА АДЭНАўЭРА ў БЕРЛІНЕ, ДЗЕ 3 ЛЮТАГА АДБыЛАСЯ 
ДыСКУСІЯ ПАД НАЗВАй “БЕЛАРУСКАЯ АПАЗІЦыЯ ў НЕБЯСПЕЦы”. УДЗЕЛьНІКІ ДыСКУСІІ - 
НЯМЕЦКІЯ ЭКСПЕРТы І ПАЛІТыКІ, А ТАКСАМА ЛІДЭР РУХУ “ЗА СВАБОДУ” АЛЯКСАНДР МІЛІНКЕВІЧ 
- АБМЕРКАВАЛІ МАГЧыМыЯ СЦЭНАРы РАЗВІЦЦЯ ПАЛІТыЧНАй СІТУАЦыІ ў БЕЛАРУСІ І РЭАКЦыІ НА 
ЯЕ З БОКУ ЕўРОПы, ПАВЕДАМЛЯЕ DEuTSChE WEllE.

На нарадзе па праблемах малочнай галіны 3 лю-
тага кіраўнік Беларусі сфармуляваў патрабаваньні 
да інвэстараў. Тыя змогуць працаваць толькі на 
беларускіх умовах:

«Ніякага адыходу ад той мадэлі разьвіцьця 
Беларусі, якую мы вызначылі, быць не павінна. 
Ніякага „дзікага капіталізму“, паўтараю вам яшчэ 
раз. Сацыяльныя гарантыі 
для беларускага народу 
— перадусім». 

Кіраўнік дзяржавы 
незадаволены тым, 
што супрацоўніцтва 
зь «Юнімілк» 
абмяжоўваецца толькі 
перапрацоўкай і экс-
партам пітнога ма-
лака, то бок вывазам 
сыравіны. А стварэнне 
абяцаных сучасных 
малакаперапрацоўчых 
прадпрыемстваў зацяг-
ваецца.

Сярод краін, якія 
апошнім часам актыўна 
прыглядаюцца да бела-
рускай эканомікі, ёсьць 
і Літва. Віцэ-прэзыдэнт 
сельск агаспадарчай 
канфэдэрацыі «Arvi 
kalakutai» Альфонсас-Сігітас 
Тамашунас сёньня сказаў «Свабодзе», што з такімі 
ўльтыматыўнымі патрабаваньнямі ў іншых краінах 
літоўскія бізнэсоўцы дагэтуль не сустракаліся. Мы 
ведаем, што ў Беларусі існуе такое спэцыфічнае 
патрабаваньне да інвэстараў, як хуткая пабудова 
імі сацыяльных аб’ектаў, кажа спадар Тамашунас:

«Але ж спачатку ж трэба грошы зарабіць. Мы 
звычайна робім шмат якія рэчы самі. Напрыклад, 
паляпшаем дарогі, людзям дапамагаем — най-
перш, зразумела, тым, хто працуе на нашых прад-
прыемствах. Але самае галоўнае — мы спраўна 
плацім дзяржаве, у якой працуем, падаткі. І калі 
мы пасьпяхова працуем, то дзяржава атрымлівае 
ад нас вельмі добрую выгаду. 

Як мне падаецца, можа, інвэстарам і наагул 
не патрэбна ўзводзіць сацыяльныя аб’екты. Бо 
дзяржава атрымлівае ад іх падаткі, і, мабыць, ёй 
самой прасьцей вырашыць, на што патраціць гэ-
тыя грошы. Бо калі мы пачнём багата інвэставаць 
у сацыяльную, я назваў бы яе прамежкавай, сфэ-
ру, то тады нам будзе цяжка падтрымліваць кан-

курэнтаздольнасьць сваёй 
прадукцыі. З аднаго боку, 

калі інвэстары ствараюць 
сацыяльныя аб’екты, то 
дзяржаве здаецца, што 
яна ад гэтага выйграе. 
А насамрэч яна прай-
грае, таму што бюджэт 
атрымлівае значна ме-
ней сродкаў». 

Палітоляг, да-
цэнт Маскоўскага 
інстытуту міжнародных 
дачыненьняў Кірыл Кок-
тыш кажа: цяпер для 
інвэстыцый у любую 
краіну час зусім няз-
ручны. А Беларусі зь яе 
правіламі, якія ўсталяваў 
Лукашэнка, інвэстары 
будуць пазьбягаць яшчэ 
больш:

« С ё н ь н я ш н я е 
становішча ўсясьветнай 

эканомікі не спрыяе ніякім інвэстыцыям. Сёньня 
час, калі ўсе працягваюць страчваць. Фактычна 
ідзе барацьба за апошняга кліента. То бок ідзе 
барацьба не за максымізацыю прыбыткаў, а за 
мінімізацыю стратаў. 

А беларуская мадэль — яна вытворная ад ра-
сейскай. І наагул, выгаднасьць альбо нявыгад-
насьць сацыяльных праграмаў лічыцца вельмі 
проста. Калі бізнэсовец плаціць, напрыклад, 20% 
у выглядзе падаткаў і 20% у выглядзе сацыяльных 
праграм, ці 40% у выглядзе падаткаў, то асаблівай 
розьніцы няма. Пытаньне толькі ў тым, зь якой 
кішэні яны разьмяркоўваюцца». 

уладзімер Глод.

Першачарговыя задачы
Аляксандр Мілінкевіч, адкрываючы дыскусію, 

падкрэсліў, што на парадку дня еўрапейцаў і 
грамадзянскай супольнасці Беларусі стаяць 
некалькі важных пытанняў. Першае - вызваліць 
прадстаўнікоў апазіцыі і грамадзянскіх актывістаў, 
якія сталі ахвярамі рэпрэсій пасля прэзідэнцкіх 
выбараў. Другое - ажыццявіць прынятыя ЕС санкцыі 
супраць беларускага кіраўніцтва і паклапаціцца аб 
тым, каб яны не ўдарылі па насельніцтве краіны. І 
толькі потым ужо прыступіць да дыялогу з рэжы-
мам. «Дыялог жыццёва неабходны беларусам. Без 
яго нічога не будзе. І хоць цяжка ўявіць, што мы 
станем Паўночнай Карэяй, але краіна будзе толькі 
зачыняцца», - упэўнены Мілінкевіч.

Санкцыі супраць Лукашэнкі, 
але не супраць насельніцтва

Намеснік старшыні фракцыі ХДС/ХСС у бун-
дэстагу Арнольд Ваатц, каментуючы заявы 
Мілінкевіча, падкрэсліў, што санкцыі ЕС абавяз-
кова павінны быць узважанымі і асцярожнымі. 
Каб змяніць сітуацыю, дамагчыся дэмакратычных 
пераменаў у Беларусі, патрабуецца палітычны і 
дыпламатычны ціск на Лукашэнку.

Пры гэтым, як лічыць Ваатц, трэба растлума-
чыць Лукашэнку, што ў партнёраў заўсёды павінна 
быць раўнавага паміж тым, што яны гатовыя «да-

ваць» і «атрымліваць». «Калі мы з ім стасуемся, то 
чакаем сустрэчных крокаў у пытанні дыялогу з 
Захадам. Але яшчэ больш важны дыялог дыкта-
тарскага рэжыму з беларускім народам. Гэтага мы 
павінны дамагчыся», - сказаў Ваатц.

еўропа не павінна быць 
наіўнай

Аляксандр Мілінкевіч, які раней неаднаразова 
выказваўся за дыялог Брусэля з Мінскам, заклікаў 
ЕС не быць наіўным, разлічваючы на тое, што Лу-
кашэнка можна задобрыць палёгкамі. Палітык 
папрасіў удзельнікаў дыскусіі падумаць аб тым, 
ці былі дзеянні еўрапейцаў і апазіцыі ў Беларусі ў 
мінулым правільнымі?

Паводле яго, многія палітыкі ў Еўропе часта 
паводзяць сябе, як ківач - вагаючыся ад адной 
крайнасці да іншай. Лідэр Руху «За Свабоду» 
нагадаў прысутным аб тым, што калі ў ранейшыя 
гады Лукашэнка ўзмацняў ціск на апанентаў, калі 
з’яўляліся палітвязні, Еўропа надавала больш увагі 
апазіцыі. Затым, падкрэсліў Мілінкевіч, усё кар-
дынальна змянілася. «Калі пачаўся дыялог, калі 
многія з нас сказалі, што ён патрэбны, увага ЕС пе-
раключылася на ўладу. І некаторыя еўрапейскія 
палітыкі пачалі ў нейкай ступені саромецца 
працаваць з апазыцыяй, з праваабарончымі 
арганізацыямі. Маўляў, уладам гэта не вельмі па-
дабаецца», - заўважыў ён.

МІлІнкевІч зАклІкАў ез не 
быць нАІўныМ з лукАшэнкАМ

Ну, вот не могла я поверить, 
что разбитые стекла в Доме пра-
вительства уголовный закон по-
зволяет трактовать как «массо-
вые беспорядки». И правильно 
делала.  

Свеженький Научно-
практический комментарий к 
Уголовному кодексу, который, 
наконец, появился в магазинах 
Минска, свидетельствует, что 
статья 293 УК (а именно по ней 
предъявлено обвинение узникам 
«американки») написана не про 
события 19 декабря.

Цитирую наших теоретиков 
уголовного права:

«Массовые беспорядки в смыс-
ле ст.293 НЕПРЕМЕННО должны 
сопровождаться насилием над 
личностью, погромами, поджо-
гами, уничтожением имущества, 
вооруженным сопротивлением 
представителям власти. Иные 
действия участников толпы, вы-
разившиеся в нарушении обще-
ственного порядка, влекут адми-
нистративную ответственность, 
а при грубом нарушении обще-
ственного порядка могут влечь 
ответственность по ст.339 (Хули-
ганство -- от штрафа до трех лет) 
или 342 (Организация и подготов-
ка действий, грубо нарушающих 
общественный порядок, либо ак-
тивное участие в них -- от штрафа 
до трех лет)».

Что-нибудь 19 декабря горело? 

Поджог вычеркиваем.
«Насилие над личностью» мож-

но вменить разве что спецназу, 
потому что оно подразумевает 
нанесение телесных поврежде-
ний, побоев, истязание, лишение 
свободы. Этим, как раз, стражи за-
кона и отличились.

«Уничтожение имущества», со-
гласно все тому же изданию, -- это 
приведение вещи в такое состоя-
ние, когда она не может быть ис-
пользована по назначению либо 
перестает существовать вовсе. 
Дом правительства, слава Богу, 
по назначению используют и се-
годня, и он очень даже пригоден 
для чиновников. В общем, тоже не 
подходит.

«Вооруженное сопротивление» 
-- это тоже не махание кулаками 
или палками. В наличии должно 
было быть именно оружие, что ни 
на каких видеокадрах не зафик-
сировано.

Наконец, «погром» это тоже 
не разбитые стекла. На юриди-
ческом языке это собирательное 
понятие, включающее насилие, 
хищения, уничтожение или по-
вреждение имущества. Причем, 
перечисление идет через запя-
тую: то есть не или насилие, или 
хищение, а и то, и другое, и третье 
вместе. И вот не было этого!

Более того, отдельно оговоре-
но, что «не могут рассматривать-
ся как организаторы массовых 

беспорядков лица, например, ор-
ганизовавшие санкционирован-
ное или несанкционированное 
шествие с правомерными целя-
ми, но впоследствии утратившие 
контроль над поведением тол-
пы». И уж тем более, в СИЗО сидят 
не организатору, потому что они 
не призывали бить стекла.

Одним словом, согласно бело-
русской юридической науке, про-
изошедшее 19 декабря в Минске 
нельзя трактовать как массовые 
беспорядки, поскольку того, что 
должно составлять «объективную 
сторону преступления» по ст.293 
УК, просто не было в наличии.

И теперь вопросом остается 
то, найдутся ли в стране люди, ко-
торые приблизят теорию к прак-
тике. В частности, разъяснения, 
которые я цитировала, написаны 
Заслуженным юристом Республи-
ки Беларусь, профессором, заме-
стителем директора по научной 
работе и заведующим кафедрой 
судебной деятельности Институ-
та переподготовки и повышения 
квалификации судей, работников 
прокуратуры, судов и учрежде-
ний юстиции Белорусского госу-
дарственного университета Алек-
сандром Барковым. Осмелится ли 
он подать голос? Осмелится ли он 
провести ликбез для генпрокуро-
ра Григория Василевича, который 
подзабыл учебники.

Светлана калинкина.

Расея лічыць паводзіны Менску непрымальнымі 
«Тое, што адбылося ў Беларусі пасьля 

прэзыдэнцкіх выбараў – непрымальнае, – заявіў 
міністар замежных справаў Расеі Сяргей Лаўроў 
на брыфінгу ў Маскве.

Лаўроў адзначыў удзел Расеі ў выпрацоўцы 
нядаўняга рашэньня Рады Эўразьвязу: ”Мы 
актыўна ўдзельнічалі ў выпрацоўцы рашэнь-
ня Камітэту міністраў Рады Эўропы ў сярэдзіне 
студзеня – рашэньня, якое было прынятае 
адзінагалосна, і ў якім патрабуецца неадклад-
на вызваліць арыштаваных кандыдатаў у прэ-
зыдэнты, журналістаў і праваабаронцаў, за-
бясьпечыць выкананьне правоў чалавека і 
палітычных свабодаў, паважаць эўрапейскія 
каштоўнасьці і прынцыпы. Мы разьлічваем, што 
нашы беларускія калегі апэратыўна і пазытыўна 

адрэагуюць на гэтае кансэнсуснае рашэньне 
Рады Эўропы».

Разам з тым Лаўроў адзначыў, што Расея 
не падтрымлівае ізаляцыі Беларусі. «Мы пе-
ракананы, што вырашаць гэтыя задачы трэба 
праз спрыяньне дыялёгу, які ўцягваў бы Бе-
ларусь у шматбаковыя працэсы і тым самым 
дапамагаў бы прасоўваць эканамічныя рэфор-
мы і ўмацоўваць дэмакратыю ў гэтай краіне. Вы-
рашаць гэтыя задачы аднабаковымі санкцыямі, 
якія прымаюцца з палітычных матываў, каб па-
горшыць сацыяльна-эканамічную сытуацыю – 
гэта ня той шлях,” – зазначыў міністар замежных 
справаў Расеі. 

радыё Свабода.

Свет Аб беЛАруСі  ПрАбЛеМы экАноМікі

САцыяЛьныя ПытАнні

нАША ГрАМАдСтвА

уСходні СуСед


